
东区石化码头试生产期间安全管理通知 

2019 年 05 月 27 日东部石化码头正式进入试生产阶段，其中有各施工单位

进入东部石化码头进行施工收尾工作，外来人员、各运行部门参观检查等，为保

障试生产阶段安全有序，避免人身伤害，请各单位服从港储部的统一安全管理，

特下发此通知。 

一、进入东区石化码头安全须知 

本码头泊位主要危险部位有：码头泊位装卸船区、引桥管廊区；涉及的危险

化学品是易燃、易爆、有毒类化学品，火灾危险性类别为甲类[JTJ237-99]。易

发生火灾、爆炸、中毒、窒息、淹溺、机械伤害、高处坠落等伤害事故。请在港

区活动或作业中遵守如下规定:                                          

1、港区内为限制区域，请主动出示证件，并接受安保人员等相关人员的检

查，未经许可，严禁无关人员进入码头区域。 

2、车辆入、出港时必须配备防火帽、限速行驶（出入厂门 5公里/小时，厂

区主支干线 25 公里/小时，仓库、装车站和码头内 15 公里/小时）。 

3、进入限制区域 4#和 5#泊位，必须穿救生衣，禁止烟火，严禁携带火种及

吸烟，作业区域禁止接打手机、拍照、摄像。 

4、严禁随意动用港区内消防设施、设备、机具、阀门、管线、仪表和开关

等。 

5、严禁在码头水域内钓鱼、游泳，注意保护环境，禁止乱扔垃圾。 

6、进入码头限制区域的所有人员和车辆必须配备阻火器，服从现场管理人

员的安全管理，遵守本公司的各项管理规定。  

7、遇到意外或紧急情况，必须服从安保人员或工作人员的指挥，紧急疏散

到安全地带。          

8、任何人员因违反国家有关法律法规及公司有关规定而造成事故的，本公

司将依法追究其经济责任和法律责任。 

二、施工单位安全管理规定 

1、严格执行 HSE 管理部下发的公司管理制度，施工单位涉及特殊作业的，

必须办理相关作业票，办理作业票联系工艺负责人提前三天进行按计划申请； 

2、严格执行 HSE 管理部下发《关于发布实体中交区域禁火令》的通知，详



见附件 1； 

3、严格执行港储部管理人员的要求，否则严禁进入东部石化码头。 

4、所有人员必须佩戴符合规定的个人防护用品； 

5、各有关单位管理人员落实好各自的安全管理职责，加强安全管控，否则

按 HSE 管理部下发制度进行考核； 

三、附件 

1、附件 1：《关于发布实体中交区域禁烟禁火的通知(2019 年 3 月）》 

2、附件 2：东区石化码头禁止烟火区域位置图 

 

 

 

 

港务储运部 

2019 年 5 月 27 日 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Notification of safety management during trial production 

at eastern petrochemical terminal 

May 14, 2019, eastern petrochemical wharf officially entered the trial production 

stage, including the construction units to enter the eastern petrochemical wharf 

construction finishing touches, outsiders, various operation departments to visit inspection, 

etc., in order to ensure the security of trial production and orderly, to avoid personal injury, 

please obey the unity of the port storage of various units of safety management, are 

issued this notice. 

1、safety instructions for entering the eastern petrochemical terminal 

The main dangerous parts of the berth are: loading and unloading area of the berth, 

approach bridge and pipe gallery area;The hazardous chemicals involved are 

inflammable, explosive and toxic chemicals, and the fire risk category is class a 

[jtj237-99].Prone to fire, explosion, poisoning, asphyxiation, drowning, mechanical injury, 

high fall injury accidents.In the port activity or job, please comply with the following 

provisions: 

1. The port area is a restricted area. Please take the initiative to show your 

credentials and accept the inspection of security personnel and other relevant personnel. 

2. When vehicles enter and leave the port, they must be equipped with fire hat and 

speed limit (5 km/h in and out of the gate, 25 km/h in the main branch of the factory, 15 

km/h in the warehouse, loading station and dock). 

3. When entering the 4th and 5th berths in the restricted area, you must wear life 

jackets, no fireworks, no fire and no smoking, and mobile phones, photos and videos are 

not allowed in the working area. 

4. It is strictly prohibited to randomly use fire fighting facilities, equipment, machinery, 

valves, pipelines, instruments and switches in the port. 

5. Fishing and swimming are strictly prohibited in the dock waters. Please pay 

attention to the environment and do not litter. 



6. All personnel and vehicles entering the restricted area of the wharf must be 

equipped with flame arrester, obey the safety management of site management personnel, 

and comply with the company's management regulations. 

7, in case of accident or emergency, must obey the command of security personnel 

or staff, emergency evacuation to a safe area.         

8. If any person violates relevant laws and regulations of the state and relevant 

regulations of the company and causes accidents, the company will investigate his/her 

economic and legal liabilities according to law. 

2、Provisions on safety management of construction units 

1. Strictly implement the company management system issued by the HSE 

management department. If the construction unit is involved in special operations, it must 

apply for relevant operation tickets, and contact the person in charge of the process for 

the application according to the plan three days in advance; 

2. Strictly implement the notice issued by the HSE management department 

regarding the issuance of the fire prohibition order in the delivery area of the entity, as 

detailed in annex 1; 

3. Strictly comply with the requirements of the management personnel of the port 

storage department; otherwise, it is strictly prohibited to enter the eastern petrochemical 

terminal. 

4. All personnel must wear personal protective equipment conforming to the 

regulations; 

5. Management personnel of relevant units shall fulfill their respective safety 

management responsibilities and strengthen safety control; otherwise, they shall be 

assessed according to the system issued by HSE management department; 

3、the attachment 

1. Annex 1: notice on the issuance of smoking prohibition and fire prohibition in the 

physical traffic control area (March 2019) 

2. Attachment 2: location map of fireworks prohibited area in eastern petrochemical 

terminal 

 



Port storage and transportation department 

May 27, 2019 

 


